

**FAMILY FORGIVENESS**

Bruce Frank  
24-25 July 2021

*When Joseph's brothers saw that their father was dead, they said, "It may be that Joseph will hate us and pay us back for all the evil that we did to him."*

- Genesis 50:15 (ESV)

*So they sent a message to Joseph, saying, "Your father gave this command before he died: 'Say to Joseph, "Please forgive the transgression of your brothers and their sin, because they did evil to you."' And now, please forgive the transgression of the servants of the God of your father." Joseph wept when they spoke to him. His brothers also came and fell down before him and said, "Behold, we are your servants.*

- Genesis 50:16–18 (ESV)

*But Joseph said to them, "Do not fear, for am I in the place of God? As for you, you meant evil against me, but God meant it for good, to bring it about that many people should be kept alive, as they are today. So do not fear; I will provide for you and your little ones." Thus he comforted them and spoke kindly to them.*

- Genesis 50:19–21 (ESV)

**KNOW** \_\_\_\_\_

**FORGIVENESS: TO CANCEL A** \_\_\_\_\_ **OWED TO YOU**

**IT IS NOT:**

- \_\_\_\_\_ **THE SIN**
- **FORGETTING WHAT WAS DONE**
- \_\_\_\_\_ **FOR AN APOLOGY**

- **NECESSARILY RECONCILIATION**

- **LACK OF** \_\_\_\_\_

*In this is love, not that we have loved God but that he loved us and sent his Son to be the propitiation for our sins.*

- 1 John 4:10 (ESV)

**SHOW GRACE**

\_\_\_\_\_ **THE PERSON**

**DETERMINE WHAT'S** \_\_\_\_\_

**CANCEL THE DEBT**

\_\_\_\_\_ **HAS TAKEN** \_\_\_\_\_ **FROM ME.**

**I CHOOSE TO CANCEL THIS DEBT.**

**JUST AS YOU FORGAVE ME, I FORGIVE** \_\_\_\_\_ .

## 家庭裏的饒恕

布魯斯·法蘭克牧師

24-25 July 2021

“約瑟的兄弟們見他們的父親死了，就說：「倘若約瑟還對我們懷恨，必定把我們對他做的一切惡事回報給我們。」”  
- 創世記 50:15 (新漢語譯本)

“於是他們吩咐人到約瑟那裏，說：「你父親死前曾吩咐說：『你們要這樣對約瑟說：因為他們對你做了惡事，求你饒恕你兄弟們的過犯和罪惡。』現在，求你饒恕你父親之神的眾僕人的過犯。」他們對他說這話的時候，約瑟哭了。他的兄弟們也走過來，俯伏在他面前，說：「看哪，我們是你的僕人。」”  
- 創世記 50:16-18 (新漢語譯本)

“約瑟對他們說：「不要害怕，我怎麼能代替神呢？你們籌謀對我作惡，神卻籌謀使它變好，為要成就像今天這樣的結果，使許多百姓存活。現在你們不要害怕，我一定供養你們和你們的孩子。」於是約瑟安慰他們，說話寬慰他們的心。”  
- 創世記 50:19-21 (新漢語譯本)

了解\_\_\_\_\_

寬恕：免除欠你的\_\_\_\_\_

寬恕不是：

- \_\_\_\_\_罪
- 忘記對我所做過的事
- \_\_\_\_\_別人的道歉

- 一定是復和
- 沒有\_\_\_\_\_的

“這是真正的愛 -- 不是我們愛上帝，而是上帝愛我們，差遣他的兒子成為祭物，除去我們的罪。”  
- 約翰一書 4:10 (新普及譯本)

恩待別人

說出這個人的\_\_\_\_\_

確定所\_\_\_\_\_的是甚麼

免除債務

\_\_\_\_\_奪去我的\_\_\_\_\_。

我選擇免除這債務，

就如祢寬恕我一樣，我也要寬恕\_\_\_\_\_。